
 
 

MØTEPROTOKOLL 
 
 

Utvalg: Styringsgruppa for Vannområdet i Nordre Fosen 
Møtested: Kommunestyresalen, Åfjord rådhus 
Dato: 18.12.2018 
Tid: 10:00-14:00 

 
 
Fra styringsgruppa møtte: 
Jon Husdal - Åfjord (leder 
Rune Schei - Indre Fosen H 
Per Odd Solberg – Bjugn 
Einar Eian – Roan 
 
Kommuner som ikke møtte: Ørland og Osen. 
 
Fra administrasjonen (prosjektgruppa) møtte: 
Aud Sylvi Tellesbø –vannområdekoordinator 
Svein Erik Morset – Bjugn 
Sverre Fjellheim – Åfjord 
 Liv Heide – Indre Fosen 
Siri Vannebo – Indre Fosen 
 
Kommuner som ikke møtte: Ørland, Osen og Roan. 
 
Andre deltakere:  
Iver Tanem – Fylkesmannen i Trøndelag 
 
 
 

1. Gjennomgang av status prosjekter  
v/vannområdekoordinator Aud Sylvi Tellesbø.  
Se vedlagte presentasjon for detaljer om hvert prosjekt. 
 
Overvåkingsprosjekter (én farge pr kommune) 

a. Botngårdselva. NFV har fått penger til å gjennomføre tiltak oppstrøms 
Botngårdsbrua. Disse midlene står på vent inntil fylkeskommunen (fk) 
gjennomfører tiltak for å utbedre kulverten. Styringsgruppa i NFV ønsker at 
vannområdet skal legge press på fk for å gjennomføre nødvendige tiltak vedr 
kulverten (jobbe for at statlige/regionale aktører koordinerer innsatsen og tar 
ansvar som forurenser). Konkret handler det om at Statens vegvesen/fk skifter 
kulvert under fv. 

b. Liavatnet 
c. Sandnesvågen – Koet 
d. Oldenvassdraget 
e. Steinsdalselva – sidebekker 
f. Botn 
g. Prestelva Indre Fosen 
h. Skauga 



i. Storvatnet og Fjølvikbotn 
j. Sørfjorden 
k. Tørstadvassdraget 
l. Bekker i Leksvik 
m. Prestelva Roan 
n. Roan havn og Kråkøysundett 
o. Balsnesvassdraget 
p. Strandsone Ørland med bekkeutløp. Styringsgruppa i NFV oppfordrer Ørland 

kommune til å samordne «kanalprosjektet» og prosjekter i regi av vannområdet. 
q. Rusasetvatnet 
r. Bekker Stokkøya og Linesøya 
s. Åfjorden 
t. Norddalselva med tilløpsbekker 
u. Inderøy: hovedutfordninger vannkraft, bekker, Trondheimsfjorden 
v. Verran: ? 

 
Igangsatte konsulentoppdrag: 
Molvær: Resipientanalyse. Sørfjorden og Åfjorden. Vannområdekoordinator organiserer 
et nettmøte tidlig i 2019 der Åfjord, Indre Fosen, Molvær og NFV deltar. Hensikt: avklare 
hva som mangler for at Molvær kan ferdigstille rapportene. 
Generelt om prosjekter i regi av NFV: Styringsgruppa signaliserer at vannområdet vil 
purre kommuner som ikke har utført sine egenandeler/egeninnsats i 
oppstartede/pågående prosjekter. Kommuner som ikke følger opp, vil ikke bli prioritert 
fra vannområdet med tiltak. 
 
Spredt avløp: 
- Gjennomført kurs for entreprenører og kommunale saksbehandlere. God deltakelse. 
- Arbeidsgruppa har jobbet mye med maler og felles saksbehandling. Innkjøp av 

fagprogram saksbehandling for spredt avløp.  
- Vurdere behov for nytt kurs for entreprenører evt oppfølgingskurs. Invitere 

entreprenører med på innføring/opplæring i Powel. 
- Prosjekt Sjøsonekart (=resipientkart). Styringsgruppa vil at dette prosjektet 

gjennomføres, samt leie inn Harriet ifbm sjøsonekartet, for de midlene som blir 
fakturert ekstra per slamavskiller. Detaljer avklares med vertskommunen (Siri). 
 

2. Hva gjør vi videre – tiltak 
Presentasjon v/vannområdekoordinator Aud Sylvi. 
Styringsgruppa oppfordrer alle kommunene om å linke opp vannportalen til sine 
hjemmesider. 
 
Det er behov for kontinuerlig ajourhold av vann-nett. 
 
Vannområdet har behov for innkjøp av noe nytt utstyr til vannprøvetaking.  

 
3. Utvidelse av NFV 

NFV må kontakte vannregionmyndigheten ang. inkludering av deler av Verran og 
Inderøy i NFV. Vannregionen vedtok i 2016 at disse områdene skulle inkluderes i NFV.  

 
4. Forslag til fremdriftsplan for prosjekt spredt avløp v/Liv Heide. Se vedlagte 

presentasjon. 
 



Hva har vi: Tiltaksplan for spredt avløp 
Arbeidsgruppe spredt avløp har laget forslag til videre arbeid: 
 
Alle kommuner må ha på plass hovedplan avløp og vannmiljø. 
Alle kommuner oppfordres til å gjøre vedtak om tvungen tilkobling til eksisterende 
kommunalt nett. 
 
Styringsgruppa mener det er viktig å få på plass kunnskapsgrunnlag om resipientene  
som er utgangspunktet for å gi korrekte pålegg. 
 
Det ble påbegynt en refleksjon om prioritering av anleggstyper med pålegg om 
oppgradering eller tilkobling til kommunalt anlegg:  
1. Kommunene må rydde i egne anlegg. 
2. Direkte utslipp til ferskvann og sjø med tilhørende kartlegging av omfang og 

beliggenhet av slike eiendommer. 
3. Tilknytning til kommunal ledning der det er mulig m.m. 
 
Det er behov for å få laget hovedplaner for avløp og vannmiljø, men likevel igangsette 
tiltak med spredt avløp i blant annet områder vi vet aldri vil bli koblet til kommunalt avløp 
o.l. 
Viktig å følge opp både i forhold til kartlegging og tiltak. Forslag om å samarbeide med 
Fosen Renovasjon i forhold til informasjonstiltak. 

Det lages forslag til saksframlegg til kommunestyrene angående framdriftsplan spredt 
avløp til neste møte (4. februar). 
God informasjon til innbyggere blir viktig. Bruke media aktivt. Få redaksjonell omtale i 
lokalaviser.  
 
Angående 50% stilling avløp: Styringsgruppa oppfordrer til å finne ut om en av 
kommunene har behov for den resterende 50% stillingen slik at det kan lyses ut en 
100% stilling. Styringsgruppa ønsker informasjon om dette i neste møte.  

 
5. Organisering av arbeidet i NFV 

Presentasjon v/Aud Sylvi 
De to viktigste ansvarsområdene til kommunene vedr vann er spredt avløp og landbruk. 

Mandat for Styringsgruppa: 
Aud Sylvi legger fram et bearbeidet forslag til neste møte i Styringsgruppa. Gruppa vil 
gjerne ha et ganske kortfattet notat, og heller ha med ekstra informasjon som vedlegg. 
Viktig å få inn noe om samfunns-/helhetsperspektivet i mandatet. 

 Mandat for prosjektgruppa: 
Dette mandatet bør det jobbes med i prosjektgruppa. 
Styringsgruppa mener det er viktig å få informasjon fra prosjektleder i           
kommunestyrene, med status for hver enkelt kommune og generelt om arbeidet og 
kommunens ansvar.   

 
6. Eventuelt 

- Det ble diskutert at styringsgruppa og prosjektgruppa blir veldig lita når 
kommunesammenslåingene trer i kraft og det kom frem forslag om at det da bør 
være to representanter fra hver kommune. Det blir uansett ny konstituering etter 
valget. Jon lager et skriv til kommunene om dette, involverer Aud Sylvi før det 
sendes ut. 

    7. Temagruppe på landbruk 



Det ble diskutert om arbeidet med å nå god vannkvalitet innen landbruket kan 
integreres og skje gjennom det allerede etablerte nettverket Dyrk/Styrk Fosen eller via 
en egen temagruppe.  
Det ble også foreslått å benytte informasjonsbladet Landbruksnytt som 
informasjonskanal i dette arbeidet. 
 

7. Neste møte 
Februar 2019. Prosjektgruppa tar møte samme dag. Det ønskelig med deltakelse fra 
Fylkeskommunen.  
Foreløpige saker er: Stillingen, mandat, status, saksfremlegg fremdriftsplan og 
søknadsfrister.   

 
 
 
 
Saksnr Sakstittel  Lukket 
   

 
 


